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Měsíční glosování
� Už dlouho nefungující Hotel 

Gustav Mahler má nového majite-
le, pražskou �rmu. Její zástupci se tu 
představili a řekli, že by chtěli, aby 
z objektu byl zase hotel. Tak nezbývá 
než doufat. 

� Jihlava prý pro dojíždějící při-
pravuje bezplatná parkoviště uvnitř 
města. Jen se lidé z radnice obávají, 
že tato parkoviště zahltí dlouhodo-
bě odstavené vozy. Myslím, že jejich 
obavy budou zcela jistě naplněny. 

� Sláva! Vysoká škola polytechnic-
ká může konečně začít stavět kole-
je pro studenty. Soudy totiž zamítly 
stížnosti některých lidí ve Fritzově 
ulici. Je to jen dobře, protože vysoká 
škola bez kolejí není vysokou školou. 

� Víte, že jeden z největších našich 
profesionálních bojovníků MMA 
šestačtyřicetiletý Petr Kníže se vrátil 
do ringu a 20. července porazil dvaa-
třicetiletého Radovana Úšrta ze Slo-
venska? Proč o tom píšeme? Protože 
to je jihlavský rodák. 

� Dle diskusí na sociálních sítích 
se jistě většina Jihlavanů těší na 
novou hokejovou arénu. Výstavba 
zatím pokračuje dle plánu, což mož-
ná nepotěší těch pár lidí, kteří třeba 
arénu nechtějí.  

� V Paříži začala olympiáda. Dívat 
se na ni bude možné i z fan zóny na 
Masarykově náměstí. A stejně jako 
v minulosti vyvstala otázka, zda je 
správné, aby nemohli soutěžit bělo-
ruští a ruští sportovci? Kdo by jim to 
umožnil, ať si uvědomí, že ani řada 
ukrajinských sportovců na olympiá-
du nepojede, i když z jiného důvodu. 
Zabili je ruští vojáci.  -pk-

Uplynul rok od zahájení stavby 
Horácké multifunkční arény.  

Petr Klukan �

Největší stavba v historii Jihlavy 
dosud běží tak, jak byla naplánová-
na. Potvrdilo to město, správce stav-
by i dodavatel u příležitosti ročního 
výročí od zahájení stavby. Ačkoliv se 
zatím na Horácké multifunkční aré-
ně (HMA) prostavělo jen zhruba 
necelých 400 milionů z dvoumiliar-
dového rozpočtu, hrubá stavba bude 
za pár měsíců hotova. 

Letošním cílem je hlavně zastřeše-
ní arény na zimu. Jak padlo při roč-
ní prohlídce staveniště, střecha je 
v Česku unikátní svým běžeckým 
oválem a pro stavaře skýtá řadu úska-

lí, na které se ale těší. 
Podle hlavního průvodce a 

manažera stavby HMA, městské-
ho radního Davida Beke (ODS), se 
aréna staví stejně jako před mno-
ha staletími jako takové koloseum. 
Dole herní plocha a postupně smě-
rem nahoru ochozy s místy od těch 
„chudších“ pro ty „nejbohatší“ až 
nahoře.  

Novináři měli možnost si celou 
stavbu projít od podzemního par-
koviště s hlavním vjezdem z Jirás-
kovy ulice až po nejvyšší patro. Vol-
ný výhled na budovu vysoké školy 
v celé své kráse do konce roku zmizí.

V těchto týdnech na stavbě pracu-
je 80 až 100 lidí. Největším oříškem 
je nedostatek prostoru pro stavbu, 

takže stavební materiál, co je nyní 
na ploše, musí být spotřebován, aby 
mohl být dovezen další. 

Beke vyvrátil i fámu, že se staví 
z drahých materiálů. Stavba je z beto-
nu, podobně jako aula vysoké školy. 
V bývalém zimním stadionu prý byly 
dražší materiály, které si tady vzhle-
dem k �nancím nemohli dovolit. 

Zajímavostí setkání všech zaintere-
sovaných s novináři byla skutečnost, 
že si správce stavby i stavební �rma 
přístup města pochvalovali. Zkuše-
nosti z jiných staveb v republice prý 
mají odlišné. Jak prohlásili, v  Jihlavě 
okamžitě reagují na jakýkoliv pod-
nět i připomínku. Za všechny úřed-
níky byla jmenována vedoucí odbo-
ru rozvoje města Alena Ko�ová. 

Letošním cílem je arénu zastřešit

MANAŽER stavby Horácké multifunkční arény radní David Beke se stal i hlavním průvodcem po stavbě, kterou měli novi-
náři možnost projít „od sklepa až po půdu“.  Foto: Petr Klukan
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Nav�tivte na�e koupelnové studio.

Pod Hradbami 2002/1

Kalná voda se poslední měsíc stala 
opět tématem mezi jihlavskými oby-
vateli. „Kalná voda mi teče furt. Tuhle 
to ucpalo a rozervalo i hadičku doplňu-
jící vodu do WC. Ještě dnes to vysušuju. 
Zas do něčeho hrabali, valilo to úplně 
zrzavý,“ stěžuje si na sociální síti jed-
na z uživatelek. Další přikládá foto-
gra�i sklenice plné zašedlé tekutiny a 
nelíbí se jí, že by takovou vodu mělo 
pít její ani ne dvouleté dítě.

Podle náměstka primátora Rad-
ka Popelky (ANO) je kalná voda 
přirozená vlastnost každého vodo-
vodního řadu. „V trubkách se usazuje 
nějaký ´bordýlek´, a když se s tou sou-
stavou něco stane, například se tam ně-
co uvolní, tak se to někde musí odkalit,“ 
vysvětluje Popelka. Dodává také, že 
těmto situacím velmi často „napomá-
há“ napouštění bazénů, které je pro 
vodovodní řad velká zátěž.

Uznává, že letos je problémů se 
zakalenou vodou o něco více, ale 
SMJ dle jeho slov přes léto jezdí a 
odkalují řady, kde je potřeba. 

Náměstek primátora ale vysvětluje, 
že i přes nečistoty a zákal je voda kva-
litou stále pitná. „Jedná se o mecha-
nické nečistoty. Řešením, jak se zbavit 
nečistot, pak může být například pře�l-
trování vody papírovým �ltrem a někdy 
stačí jen nechat trochu odtéct,“ popisuje 
Popelka s tím, že pití vody by nemělo 
být nijak zdraví škodlivé.

Pokud vám teče kalná nebo narezlá 
voda, tak náměstek primátora odka-
zuje na další možné řešení, které se 

Střední škola průmyslová, technická a automo-
bilní Jihlava a Gymnázium Jihlava mají ve vnitro-
bloku nové hřiště.

Revitalizace dvorního traktu SŠ PTA a Gymná-
zia trvala od června 2023 do května 2024, kolau-
dace se uskutečnila 30. května 2024. Práce, které 
�nancoval Kraj Vysočina, vyšly na téměř 34 mili-
onů korun. 

„Kraj Vysočina v současné době do úpravy sportovní 
in�astruktury vkládá historicky největší peníze,“ řekl 
hejtman Kraje Vysočina Vítězslav Schrek a dodal, 

že Vysočina je v podpoře modernizace a budová-
ní sportovní infastruktury jedním z nejštědřejších 
krajů v ČR.

Nové hřiště je prostorné, má polyuretanový 
povrch a je multifunkční. Disponuje třemi hřišti 
na volejbal, třemi na nohejbal, na dvou hřištích se 
může hrát basketbal, jedno je na házenou, tenis a 
malou kopanou.

Hřiště je vybaveno světelnou tabulí a osvětlením. 
V těsné blízkosti je sektor pro skok daleký a sprinty 
50 m a 60 m.

„Na hřišti chybí běžecký ovál, ale vzhledem ke sta-
vebním úpravám a technickému zázemí jej nešlo  
vybudovat,“ vysvětluje učitel tělocviku ze SŠ PTA  
Zdeněk Veselý.

Ohlasy od učitelů a studentů na nové sportoviš-
tě jsou pozitivní. „S výukou na starém asfaltovém a 
nevyhovujícím hřišti se dnešní areál nedá vůbec srov-
návat,“ říká Veselý.

Rekonstrukce hřiště trvala necelý rok a hodiny 
tělocviku probíhaly během ní v tělocvičnách školy.

 -vd-

Nové hřiště ve vnitrobloku škol

Obyvatelé Jihlavy si stěžují 
na zakalenou vodu

ZA�LENÁ voda by podle náměstka 
primátora Radka Popelky neměla být 
škodlivá. Foto: Facebook

SPORTOVIŠTĚ po rekonstrukci prokouklo a nabízí hned několik možností vyžití. Mimo jiné malou kopanou, házenou či basketbal.  Foto: archiv SŠ PTA Jihlava

nachází na webových stránkách SMJ. 
Na záložce voda/kanalizace se pak 
obyvatelé dozví o všech haváriích a 
najdou zde i přehled událostí oprav.

Pokud máte s vodou jakýkoliv pro-
blém, na stránkách najdete e-mailový 
kontakt voda@smj.cz, kam můžete 
napsat závadu. 

„Problém je odstraněn obvykle dru-
hý pracovní den, někdy i o víkendu. 
Neznamená to, že někdo přijede pří-
mo k vám domů, ale někde poblíž najde 
místo, které je potřeba odkalit, vypus-
tit a nějakým způsobem vyčistit,“ říká 
Radek Popelka závěrem. -vd-
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Jihlavské noviny oslovily 
městské části Jihlavy a zeptaly 
se jich, jak se jim daří. Na výzvu 
reagovaly například Popice. 

Veronika Dawidowicz ז

Popice byly městskou částí, která 
na výzvu JN, jak se lidem žije v měst-
ských částech, odpověděla e-mailem 
obsahujícím spousty otázek na město.

„Čím dál více máme pocit, že město se 
o nás a naše problémy příliš nezajímá. 
Vše působí dojmem, že jsme pro ně spí-
še nepříjemné břemeno,“ stálo v e-mai-
lu, který do redakce dorazil od osad-
ního výboru Popic a ve kterém byla 
zmíněna řada problémů. Na všechny 
nám odpověděl náměstek primátora 
Radek Popelka (ANO).

„Základní situace v Popicích je taková, 
že silnice do Popic není městská, ta patří 
Kraji Vysočina. In�astruktura Popic je 
zčásti města a zčásti soukromého vlast-
níka,“ uvedl Popelka původ většiny 
problémů.

Kanalizace
Prvním problémem, který pisatel 

zmiňuje, je, že dle jeho slov jsou Popi-
ce snad jedinou městskou částí, která 
doposud nemá kanalizaci.

To však náměstek primátora vyvra-
cí. V Popicích je dle jeho slov vybudo-
vaná kanalizace a řada domů je na ni 
napojená, včetně novostaveb.

„Kanalizace v tuto chvíli končí v rybní-
ku, kde se odkaluje. Což je způsob, kte-
rý je možný. Cílem města je samozřejmě 

mít zde normální čistírny odpadních vod, 
nebo připojit Popice do Jihlavy na centrál-
ní ČOV,“ popisuje Popelka. Nepopírá 
ale ani fakt, že řada domů na kanalizaci 
připojená není. Jak říká, je to však roz-
hodnutí vlastníků dané nemovitosti.

Město aktuálně pracuje na tom, aby 
kanalizace, která zde teče, netekla ote-
vřeným příkopem, který vede přes 
soukromý pozemek. Vlastník toho-
to pozemku však nesouhlasí, aby tudy 
kanalizace vedla, a je tedy potřeba 
obcházet jej. I to vyjde prý město na 
nemalé náklady.

V tuto chvíli má prý město Jihlava 
zpracovanou projektovou dokumen-
taci. K zatrubnění by tak mělo nejspíš 
dojít někdy příští rok.

Vodovody
Starosti lidem v Popicích dělá také 

vodovod. „V horním satelitu přetrvávají 
nevyřešené problémy s vodovodem, který 
vydražil soukromý vlastník po zesnulém 
developerovi, a který není provozován. 
Za pár let může dojít voda ve studních, 
které si místní z nouze vybudovali, a dva 
rodinné domy, které jsou závislé na vodě z 
vodovodu, jsou momentálně dokonce bez 
vody úplně. Ale ani to nikoho netrápí,“ 
stojí v e-mailu.

Tuto situaci Radek Popelka vysvětlu-
je tak, že kdysi dávno soukromý deve-
loper vybudoval Nové Popice. Postavil 
zde komunikace, natahal infrastruk-
turu. Nikdy však nedošlo k předání 
městu, jelikož tomu bránily technické 
záležitosti. 

Popice trápí vodovod i kanalizace
„Investor zemřel a zbyly po něm dluhy. 

Správce majetku rozhodl, že rozprodá 
to, co bylo investora, a další subjekt skou-
pil in�astrukturu, kterou se zřejmě snaží 
nějakým způsobem komerčně využívat,“ 
popisuje situaci náměstek primátora.

Popelka říká, že v Popicích je uděla-
ný vrt, úpravna vody a rozvody na kaž-
dý pozemek. Na pozemcích je tedy 
fyzicky vybudovaná přípojka k vodo-
vodu a přípojka kanalizace.

Dodává také, že velká většina obyva-
tel se k tomuto vodovodu nikdy nepři-
pojila a začali si dělat vlastní vrty. 

V Popicích byl prý problém s vodou 
vždy. Situace se pak prý částečně ustá-
lila na základě podnětu z vnějšku, 
mimo magistrát, a bylo přistoupeno k 
tzv. veřejné službě. 

Vodárenskou infrastrukturu v Popi-
cích provozují SMJ. S tím jsou spoje-
ny nějaké náklady, které se pak vybíra-
jí po vlastníkovi infrastruktury. 

„Vlastník proti tomuto rozhodnutí 
začal soudní proces a po dlouhém řízení 
soud rozhodl, že vodárenská in�astruk-
tura není veřejným vodovodem, a doložil 
to tím, že k té soustavě není připojeno 50 
odběratelů,“ popisuje peripetie s vodo-
vody Popelka.

Dle jeho slov v Popicích funguje 
jakési sdružení obyvatel, kteří jsou 
jako jediní připojeni na vodu, mají 
vodoměr a za vodu platí. Hlídají si stav 
úpravny vody, jak ubývá, a snaží se, 
aby všichni měli spravedlivě. 

„Od těchto lidí víme, že se ta voda čas 
od času úplně ztratila. Což by odpovída-
lo například tomu, že si někdo napustil 

bazén. Na vodoměrech se to však nepro-
jevilo, a pravděpodobně tak docházelo k 
nějakým neměřeným odběrům z té sou-
stavy,“ mluví o situaci Popelka a dodá-
vá, že vlastníkovi tím pádem utíkaly 
peníze a bránil se zuby nehty vodovod 
provozovat. 

Dnes má být situace taková, že veřej-
ný vrt je zavřený a neumožňuje odběr 
vody. Co se týče dvou zmiňovaných 
rodinných domů, jejich majitelé si 
prý, dle Popelkových zdrojů, požádali 
o vlastní vrt a mají svůj přívod vody.

Jak Popelka řekl, byly situace, kdy 
lidé chodili na radnici a dožadovali se 
zprovoznění vodovodu zejména pro-
to, že nevědí, co budou dělat, až dojde 
voda v jejich vrtu.

„Nedává ale smysl teď zprovozňovat 
vodovod, kde voda musí proudit a odka-
lovat se, aby to splňovalo nějaké hygie-
nické parametry. Kdyby tam teď voda 
netekla a stála, bude se kazit,“ vysvětlu-
je náměstek primátora. 

Zmiňuje také fakt, že je velmi prav-
děpodobné, že vodárenská sousta-
va, která teď v Popicích je, se nej-
spíš nebude dát obnovit z důvodu 
nepoužívání. Kdyby tak mělo dojít k 
jejímu obnovení,  je potřeba nainsta-
lovat nové trubky. 

„To je ale opět v rukách soukromého 
vlastníka. My s tím nic nezmůžeme,“ 
dodává Popelka s tím, že kdysi pro-
běhla i diskuse o předání vodovodu. 
Částka však prý byla přímo astrono-
mická a výhodnější by bylo vše udě-
lat znovu. Což však není tak snadné z 
důvodu soukromých pozemků.
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Dvacet minut není třeba řešit 
Parkování v Jihlavě je snadné i pro ty, kteří nejsou 

místní. Každý může bez obav zaparkovat za kterou-
koliv modrou čárou na vozovce. Následně máte 20 
minut na zaplacení parkovného nebo na odjezd. 
Tento dvacetiminutový interval můžete využít 
například na vyzvednutí léků, balíčku nebo dítěte z 
kroužku.

Pokud plánujete parkovat déle, je potřeba správ-
ně zaplatit. Placení je možné buď přes mobilní apli-
kaci EasyPark, nebo hotově či kartou v parkovacím 
automatu. V průběhu prázdnin také začne fungovat 
druhá aplikace ParkDots a během září se vrátí SMS 
parkovné.

 Nejlevněji ve fi alovém režimu 
V Jihlavě jsou tři režimy parkování, které se pozna-

jí podle barevného pruhu na svislé dopravní značce 
na začátku zóny s modrými parkovacími čarami:

modrý = rezidentní
oranžový = návštěvnický
� alový = střednědobý
Parkovat může opravdu každý ve všech těchto 

režimech. Režim parkování ovlivňuje jen cenu parko-
vání. Hodina parkování stojí podle lokality 20 až 40 
Kč.

Pokud jedete do Jihlavy jen na krátký čas, nemusí-
te se stresovat a můžete zaparkovat tam, kde potře-
bujete. Pokud však plánujete zůstat déle, například 
kvůli práci, doporučujeme hledat parkování ve � alo-
vém režimu. Přehled parkovacích zón můžete najít na 
www.jihlava.cz/mapaparkovani  nebo na www.mapy.
cz. Návštěvníkům města je také určena stránka s 
mapou pro dojíždějící, kteří chtějí využít � alové zóny 
nebo volná parkování na www.jihlava.cz/dojizdejici. 
Ve � alovém režimu můžete první dvě hodiny parko-
vat zdarma a za maximálně 13 hodin denně zaplatíte 
50 Kč. I pro parkování zdarma je nutné zadat údaje 
do mobilní aplikace nebo parkovacího automatu.

 
Při placení parkování dávejte pozor, abyste neu-

dělali chybu. Před zadáním platby se podívejte na 
svislou značku, kde najdete informaci o režimu 
(barevný pruh) a číslo oblasti. Tyto informace spo-
lu s registrační značkou auta musíte správně uvést 
při platbě, aby kontrolní auto nebo strážníci nevy-
hodnotili vaše parkování jako přestupek. Kontrola 
vašeho vozu probíhá vždy dvakrát, a to nejdříve za 
20 minut od první kontroly.

 

Bezplatné plochy k dispozici
V Jihlavě jsou stále i bezplatné parkovací plochy 

a město pracuje na přípravě dalších. Jde o 3 až 4 
lokality a řidiči je budou moci využít už na pod-
zim. Tyto plochy budou určeny pro ty, kterým 
nevadí delší docházková vzdálenost, nebo pro ty, 
pro které je platba za parkování � nančně náročná.

 Loni zavedený systém parkování se bude v Jihla-
vě dál rozšiřovat do dalších čtvrtí a ulic. Ve městě i 
celém kraji rychle přibývá osobních aut a ve veřej-
ném prostoru už není moc místa. Jen v Jihlavě je 

registrováno přes 27 tisíc osobních aut a dalších 10 
tisíc aut denně do Jihlavy dojíždí. Auta často par-
kují v rozporu s předpisy, což komplikovalo situaci 
pro všechny – místní obyvatele, � rmy i dojíždějící. 
V řadě míst to vedlo i k problémům, že neprojela 
MHD, popeláři, hasiči apod. Město se proto roz-
hodlo zavést nová pravidla parkování, která zlep-
šují organizaci parkování v ulicích a zvyšují počet 
volných parkovacích míst pro všechny – místní, 
návštěvníky i dojíždějící do práce.

 
Další informace najdete na www.jihlava.cz/par-

kovani, případně na infolince 565 591 543.
 (PI-j08-16D)

Jak snadno zaparkovat v Jihlavě, když nejsem místní?
Návštěvnické parkování 

v Jihlavě je snadné:
1. Všichni mohou parkovat za každou modrou 

vodorovnou čárou na vozovce.

2. Pro správnou platbu parkovného je důležité 

znát oblast a režim parkování. 

Oboje se dozvíte ze svislé značky u každého úse-

ku parkoviště či bloku ulic nebo on-line z webu 

www.jihlava.cz/mapaparkovani.

3. Parkovné můžete zaplatit v mobilní aplikaci 

nebo v parkomatu. 

Vždy je potřeba správně zadat oblast, režim a 

registrační značku auta. V automatu je možné pla-

tit mincemi či bezkontaktně, lístek z automatu není 

nutné nechávat v autě. 

S krátkým stáním do 20 minut 
si hlavu lámat nemusíte. 

Každé parkující auto musí být zkontrolováno dva-

krát, nejdříve po 20 minutách. Pokud si do dvaceti 

minut vyřídíte parkovné nebo z místa odjedete, žád-

ný postih vám nehrozí. 

Stavby: Bydlení, hotel a parkovací dům

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zasílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

V některých médiích se objevily 
informace, že město nechce jed-
nat s investory, kteří by v Jihlavě 
vystavěli družstevní bydlení. Proč 
s nimi nechcete jednat? 

O žádných investorech, se kterými 
bychom nechtěli jednat, nevím ani 
já a neví o nich ani kolegové z vedení 
města včetně pana náměstka Lašto-
vičky, který má tuto oblast v gesci. 

K problematice bydlení bych jen 
doplnil, že se v Jihlavě staví a také je 
plánována výstavba bytů či rodin-
ných domů na mnoha místech a 
výstavba je v rámci obcí a měst v 
Kraji Vysočina daleko největší.

Například v často diskutované 
lokalitě Handlovy Dvory začne 
investor výstavbu technické infra-
struktury v roce 2025 a výstavbu 
bytových domů v roce 2026. Ale 
jestli nové byty budou družstev-
ní, nájemní nebo se prodají do sou-
kromého vlastnictví, je plně na roz-
hodnutí investora, který v současné 
době říká, že jsou ve hře všechny 
možnosti. 

Rozumím ale tomu, že se obyva-
telé o novou bytovou výstavbu zají-
mají, a proto s kolegy připravíme na 
našich stránkách přehledné infor-
mace o současné situaci v Jihlavě.

Byl jste přítomen předání objek-
tu Hotelu Gustav Mahler novým 
majitelům, se kterými jste mlu-

vil. O čem jste s nimi jednal a jaký 
dojem na vás zanechali? 

S novými majiteli jsem debatoval 
především o plánech, které s Hote-
lem Gustav Mahler mají. Přestože 
mají v současné době několik vari-
ant, jak dále postupovat, doufám, že 
nejpravděpodobnější je, že objekt 
projde rekonstrukcí a bude opět 
sloužit jako špičkový hotel. Za tuto 
variantu jsem se přimlouval za měs-

to i já. Dojem jsem měl z prvního 
setkání dobrý a domluvili jsme se, 
že budeme i nadále v kontaktu.

Domníváte se, že se dá stihnout 
výstavba parkovacího domu za 

Billou tak, aby byl otevřen při ote-
vření HMA, jak bylo avizováno? 

Pokud by vše probíhalo bez kom-
plikací, tak zde ještě možnost, aby 
se výstavba parkovacího domu 
stihla do doby otevření HMA, je. 
Samozřejmě se může stát, že bude 
dostavěn o něco později, ale věřím, 
že zpoždění nebude příliš veliké, 
neboť již na rok 2026 je v nové aré-
ně plánováno mnoho kulturních i 
sportovních akcí a parkovací dům v 
docházkové vzdálenosti je jistě pří-
nosem.

Doufám, že objekt Hotel 

Gustav Mahler projde 

rekonstrukcí a bude opět 

sloužit jako špičkový hotel
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Strojní konstruktér
PLC programátor
Elektrikář
Zámečník

xylo.jobs.cz

m.kubickova@xylo-machinery.com

564 035 502

Adresa:  Xylo Machinery CZ s.r.o. 
Heroltická 5007/7, 586 01 Jihlava

Jsme moderní strojírenská firma zabývající se vývojem 
a výrobou strojních celků zejména pro dřevozpracující závody.

Do našeho kolektivu hledáme:

Najděte ty správné lidi!
Sháníte posilu do svého týmu? Rádi byste v kolektivu přivítali schopného 

a spolehlivého člověka a nedaří se ho najít i přes to, že máte pocit, že jste už 
vyčerpali všechny možnosti? Zkuste inzerovat u nás v Jihlavských novinách. 
Každý měsíc jsou naše noviny zdarma doručovány do schránek téměř 23 
tisíc domácností v Jihlavě a přilehlých částech. Možná právě v některé z těch-
to domácností je někdo, kdo by byl pro vaši � rmu přínosem. Naše obchodní 
zástupkyně je vám k dispozici na níže uvedených kontaktech, kde s vámi indi-
viduálně domluví nejlepší a nejefektivnější formu personálního inzerátu prá-
vě pro vás.

Kontakt:
Radka Mezerová

mobil: +420 732 506 426
e-mail: mezerova.njr@seznam.cz
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Stará trafostanice budované 

nové aréně nestačí
Elektrický příkon pro novou Horáckou multifunkční arénu (HMA) bude 

podstatně vyšší, než u starého Horáckého zimního stadionu. Vyplynulo to z 
mimořádného jednání zastupitelstva. Zastupitelé na něm jednomyslně schvá-
lili dar HC Dukla Jihlava ve výši 1,86 milionu korun jako provozovateli zimáč-
ku. 

Peníze půjdou na zkapacitnění trafostanice, která se nachází v objektu roz-
cvičovny. Podle náměstka jihlavského primátora Richarda Šedivého (ANO) 
je trafostanice svými technickými parametry nedostačující a nevyhovující pro 
zajištění dodávek elektrické energie pro zimáček a vznikající HMA. 

„Z toho důvodu musí být trafostanice zkapacitněna. Toto zkapacitnění je zpo-
platněno distributorem elektrické energie � rmou EG.D Distribuce, a to částkou 
1,86 milionu korun,“ pokračoval náměstek.  

Z podkladů pro zastupitele vyplývá, že zkapacitnění bude spočívat například 
ve výměně měřících traf, úpravě vnitřních elektrorozvodů či elektrorozvaděčů 
trafostanice.   -pab-

V sobotu 27. července se konal v 
příměstské části Jihlavy v Pávově 
nultý ročník kulturní akce s názvem 
„320 let Pávova“. 

Před těmito lety došlo k první 
doložené písemné zmínce o Pávově 
v jihlavské kronice. Akce začala ve 
13 hodin rozezvučením reprodukto-
rů na plážové stage písničkami pro 
nejmenší účastníky. 

Návštěvníci si mohli dát v parném 
dni chlazené nápoje, občerstvení či 
zakoupit masné či rukodělné výrob-
ky. 

Hasiči SDH Bedřichov návštěv-
níkům předvedli ukázku požární 
techniky a v parném dni kropili děti 
mlžným oparem. Po třetí hodině 
proběhla ukázka výcviku služebních 
psů, kterou si užívali nejen děti, ale i 
náš kamarád � gurant. 

Po ukázce výcviku psů hasiči napus-

tili dětem bazén pěny. Děti se také 
mohly projet na koních. U hlavního 
pódia byla též výstava velkoformáto-
vých fotogra� í z historie Pávova. 

Od dvacáté hodiny na hlavní stage 
začala přítomné návštěvníky bavit 
kapela Čardáš klaunů. Vzhledem k 
vyřízené výjimce z rušení nočního 
klidu mohla celá akce probíhat až do 
druhé hodiny ranní. 

Akce se zúčastnilo přibližně 500 
návštěvníků z celého regionu. Podě-
kování za skvělý průběh akce patří 
nejen návštěvníkům, ale také pořa-
datelům a sponzorům, díky kterým 
mohla být celá akce zajištěna. 

Dne 31. srpna pořádá osadní výbor 
v Pávově další kulturní akci s názvem 
„Rozloučení s létem“. Akce se koná 
již tradičně na konci prázdnin a děti 
si mohou užít na hřišti v Pávově růz-
né soutěže. Martin Lacek

Pávov slavil kulaté výročí
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Největší výstava vojenských 
uniforem z období vlády 
císaře Františka Josefa I. 

29. 6. – 1. 9.  2024
Státní zámek Dačice

www.zamek-dacice.cz

CÍSAŘOVI VOJÁCI

1848–1908

I VOJÁCI

Přestože téměř polovina Čechů 
čerpá dovolenou průběžně během 
celého roku, existuje významný 
podíl těch, kteří si raději šetří dny na 
delší odpočinek. 

Nejvíce (36 %) si letos v létě berou 
lidé dovolenou v délce dvou týdnů, 
týden si vezme 23 % a čtyři a více 
týdnů pak 21 % lidí. Téměř 60 % Če-
chů během dovolené alespoň občas 
kontroluje e-mail a bere pracovní 
telefony, říká aktuální průzkum por-
tálu Platy.cz.

Z průzkumu konkrétně vyplývá, 
že Češi nyní nejčastěji čerpají dovo-
lenou průběžně během celého roku 
(47 %). 

Vyhovuje jim to zejména proto, že 
odpočívají průběžně, často v režimu 
školních prázdnin a svátků. 

Plných 24 % si pak šetří dny na jed-
nu dlouhou dovolenou a několik dní 
si vždy nechává na období kolem 
svátků. 

Devět procent respondentů odpo-
vědělo, že dovolenou čerpají prů-
běžně během roku, zejména v návaz-
nosti na státní svátky, kterými si pak 
volno prodlužují. Osm procent pak 
dovolenou čerpá minimálně a přená-
ší si ji do nového roku. 

Na jednu dlouhou dovolenou za 
rok si všechny dny šetří 6 % Čechů 
a stejný počet si užívá volno v termí-

Dovolená? Přes 50 % lidí při ní pracuje
nech, které má doporučené či naří-
zené od zaměstnavatele. 

K tomu dochází zejména v zaměst-
náních se sezónou, kdy si lidé nemo-
hou vybrat volno a v provozech, kte-

ré nařizují celozávodní dovolenou v 
období odstávky.

Průzkum se také zaměřil na to, 
kolik dovolené si Češi vezmou 
letos v létě. A největší počet lidí si 

bere dovolenou v délce dvou týdnů 
(36 %), týden si vezme 23 % a čtyři 
a více týdnů pak 21 % lidí. Tři týdny 
se bude rekreovat 12 % a méně než 
týden 8 %. -tz-



 STRANA 8 Tipy na léto JN – SRPEN 2024

W W W . H R N C I R S K Y J A R M A R K . C Z

M Ě S T O  K U N Š T Á T ,  P A N S K Á  Z A H R A D A  P O D  Z Á M K E M

PŘEHLÍDKA
HRNČÍŘSKÉHO

ŘEMESLA

VÝSTAVA,
SOUTĚŽ

KERAMIKŮ

KULTURNÍ
PROGRAM

JARMARKÊ

14.-15. 9.2024

Koupání pomáhá v létě přežít vedra. Kam Češi nejraději za ochlazujícím 
koupáním vyrážejí? Celých 45 % do veřejného bazénu či koupaliště, 31 % 
do pískovny nebo jezera a celých 21 % pak využívá vlastního bazénu. Vyplý-
vá to z průzkumu, který realizovala společnost Anytime společně s agenturou 
STEM/MARK.

Na otázku „Pokud se rádi v teplých dnech koupete, kam nejčastěji chodíte či 
jezdíte?“ odpovědělo celkem 1003 respondentů, kteří mohli uvést jako odpo-
věď více možností. 

Nejvíce z nich se pak v horkých dnech nejčastěji chodí koupat do veřejného 
bazénu. 

Z průzkumu vyplynulo, že 21 % respondentů využívá vlastní bazén a 19 % se 
koupe nejčastěji v přehradě. 18 % chodí do rybníku a do řeky se chodí zchladit 
celých 13 % Čechů. Plných 17 % respondentů odpovědělo, že se ani v parných 
dnech nekoupou. -tz-

Veřejná koupaliště vedou, 
téměř pětina lidí se nekoupe 



 STRANA 9 Tipy na léto JN – SRPEN 2024



 STRANA 10 Tipy na léto JN – SRPEN 2024

Čtvrteční dechovky na Masa-
rykově náměstí táhnou. Ti star-
ší si i zatancují. 

Veronika Dawidowicz ז

Několikátým rokem pořádá město 
Jihlava na náměstí pravidelně prome-
nádní koncerty dechové hudby.

Každý čtvrtek se tak milovní-
ci dechovek sejdou na Masarykově 
náměstí, kde si užívají nejen příjem-
nou hudbu, ale i přátelskou atmosfé-
ru a setkávání se svými známými.

Dne 18. července na náměstí zahrá-
la havlíčkobrodská kapela Rebelka a 
lavičky se v slunném letním dni velmi 
rychle zaplnily.

Během přestávky jsme narazili na 
tři sympatické dámy, které postáva-
ly v hloučku a skvěle se bavily. Jana, 
Věra a Marie jsou prý letité kamarád-
ky. Rády společně cestují a taky chodí 
tančit. Na náměstí tedy ne, protože, 
jak prozradily, nejsou tu vhodné pod-
mínky a je tady „málo chlapů“.

Každý, s kým jsme se v podvečer 
dali do řeči, byl příjemný a usměvavý. 
„Já mám radši country, ale i tahle hud-
ba je hezká,“ svěřila se paní Věrka a 
dodala, že také chodí ráda tančit.

A tančit chodí taky pan Honza s 
paní Marií. Sehraní jsou tak, že jsme 
si mysleli, že jsou dokonce manželé. 
Vyvedli nás ale z omylu, jsou prý 
totiž přáteli již mnoho let. Nejradši 
mají prý klasické staré dechovky. 

„To nás vždycky chytne za srdce,“ 

Dechovka není pouze pro seniory

říká Marie. Se svým parťákem prý 
obíhají všechny možné dechovky a 
„vládli“ parketu. „Dokonce byly doby, 
kdy si říkali muzikanti: No, kde jsou? 
To nemůžeme začít,“ směje se vitální 
seniorka.

Oba souhlasí s tím, že člověk k živo-
tu potřebuje hudbu. Melodie, text, 
vše prý do sebe musí zapadat. Oblí-
bená píseň Marušky je Přes dvě ves-
nice a Chaloupky pod horama. Hon-
za jich má prý nespočet, a kdyby nám 
je měl jmenovat, je to na dlouho. 

„Nejkrásnější jsou ale opravdu ty sta-

ré písně. Ty jsou blíž našemu srdci,“ tvr-
dí tanečník, který si u tance také rád 
zazpívá: „Ale nesmí mě nikdo slyšet.“

K muzice chodili i jako mladí. Hon-
za nám řekl, že dřív se svou ženou 
protančili noc. „Jednou k nám přišel 
o půlnoci kapelník a říká nám: Pojďte 
na štamprle. Kdybyste tady nebyli vy, 
tak my můžeme domů,“ vzpomíná Jan 
a dodává se smíchem: „Když se pak 
ty mladý ale ´nacamrali´, tak už taky 
tančili.“

Hudba je prý často dojme i k slzám. 
A jak Jan prozradil, tak nejen hudba. 

„Teď jsme vyhráli medaili, tak mi taky 
kápla slza,“ říká senior.

Během koncertu nešlo přehlédnout 
v kapele nezvykle mladého muzikan-
ta. Dechovka je přece jen často spo-
jována se staršími ročníky. My jsme 
však zaznamenali mladíka hrajícího 
na tubu a po koncertě si ho vyzpoví-
dali.

Teprve čtrnáctiletý Vojtěch Doležal 
hraje s Rebelkou teprve tři měsíce. 
Na dechové nástroje ale hraje zhruba 
již od šesti let. 

„Cesta k tubě je dlouhá. Člověk za-
čne na �étnu, pak je trumpeta, eufoni-
um a pak teprve tuba. Ale je to parádní 
nástroj,“ pochvaluje si Vojta.

K hraní v dechové kapele se dostal 
díky svému dědečkovi, který se zná 
s jedním ze členů Rebelky. 

„Vždycky jsem chtěl koncertovat, ale 
nenapadlo mě, že to přijde takhle brzy. 
Baví mě to moc,“ vypráví mladík, který 
zároveň hraje i v Dechovém orchest-
ru mladých v Chotěboři. S těmi už si 
zahrál dokonce i v Maďarsku. 

„To byl velký zážitek. Ale i s Rebel-
kou je každý koncert zážitek,“ směje 
se Vojtěch a část kapely mu se smí-
chem během balení nástrojů dává za 
pravdu.

Z jeho hraní s dechovkou má prý 
největší radost dědeček, který je taky 
muzikant. A jaké jsou Vojtovy sny 
do budoucna? „Rozhodně dál hrát 
s Rebelkou a pak taky naučit se přes 
prázdniny na baskytaru a časem mít 
třeba nějakou bigbítovou kapelu.“

HAVLÍČKOBRODSKÁ kapela Rebelka roztančila na náměstí několik párů. 
 Foto: Veronika Dawidowicz



 STRANA 11 Aktuality / Inzerce JN – SRPEN 2024

Stav cesty, která vede lesoparkem 
od hlavního vlakového nádraží, pod 
viaduktem do ulice Polenská, pře-
kvapil paní Janu. 

Ta si tudy krátila se svými vnoučaty 
cestu na sídliště Březinky. Děti si při-
vezla vlakem z Prahy na prázdniny do 

Jihlavy a chtěla se s nimi po dlouhém 
cestování projít. 

„Tou stezkou jsem roky nešla. Teď 
jsem si řekla, že by mohla být pro děti 
příjemným zpestřením. Ale hned, jak 
jsme na ni vešli, věděla jsem, že to byla 
chyba,“ uvádí. 

Cesta hrůzy, referuje obyvatelka 
o zkratce hlavní nádraží - Polenská

POHLED na stezku, na kterou se lidé dostanou od hlavního nádraží směrem k uli-
ci Polenská. Na konci uplynulého měsíce byla plná odpadků a výkalů.  Foto: JN

Podle jejího popisu byla „cesta hrů-
zy“ lemovaná odpadky, výkaly, roz-
bitými lahvemi… „Držela jsem děti, 
aby do něčeho nešláply,“ popisuje a 
rozzlobeně dodává: „Takhle tedy cesta 
z hlavního vlakového nádraží asi vypa-
dat nemá, ne? Co kdyby se po ní vydali 
mimoměstští návštěvníci města – cesta 
je značená totiž i jako turistická. To by 
pro město nebyla asi dobrá reklama.“

Podle mluvčí jihlavské radnice Ane-
ty Hrdličkové se o cestu stará odbor 

dopravy magistrátu. „Jeho pracovníci 
její stav prověří a nechají ji popřípadě 
uklidit,“ referovala.

Podle ní se o cesty podobného typu 
magistrát stará až po výzvě obyvateli 
či strážníky městské policie. Hrdlič-
ková doporučuje veškeré závady, roz-
bitý mobiliář či nepořádek nejlépe 
hlásit přes aplikaci Hlášení závad. Ta 
je dostupná na webu jihlava.cz/zava-
dy.  -lb-
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Pokud s dítkem z dětské-
ho domova navážete blízký 
vztah, může to být opravdu na 
celý život a můžete být první 
člověk, kterému bude věřit, 
vysvětluje hostitelka Sylvie 
Slováková důležitost hostitel-
ské péče.

Veronika Dawidowicz ז

Co je to hostitelská péče a kdo je 
vlastně hostitel?

Hostitel je člověk, co se zajímá 
o děti z dětského domova. Po ča-
se s nějakým dítkem naváže vztah 
tím, že dochází do dětského domo-
va třeba jako dobrovolník a časem 
mezi ním a některým z dětí vznik-
ne pouto, které je tak silné, že spolu 
budou chtít trávit čas i mimo dětský 
domov.

V dětských domovech jsou i děti 
bez rodin? 

Málokdo si uvědomuje, že děti 
v dětském domově nejsou většinou 
sirotci bez rodin. Jsou to děti ode-
brané rodinám z nějakého důvodu 
nebo v případě, že se o ně rodiče 
nemohou z nějakého důvodu urči-
tou dobu postarat. To pak ale už 
nejsou většinou děti do hostitelské 
péče, protože se předpokládá, že se 
do té rodiny jednou vrátí.

A je potřeba k hostitelské péči 
mít souhlas těch rodičů?

Při tomto způsobu péče neva-
dí, že dítko má někde rodiče. Vět-
šinou jsou v případě, kdy se nějaký 
hostitel objeví, obeznámeni rodiče 
a OSPOD. Některé děti mají sty-
ky s rodinou dobré a navštěvují se, 
a tak ta potřeba mít hostitele tam 
není. Někde ano. 

Co znamená být tím dobrovol-
níkem v dětském domově?

Dobrovolník chodí pravidelně 
děti například doučovat nebo hrát 
si s nimi. Umí něco, co těm dětem 
může nabídnout. Za měsíc, dva, tři 
se ty vztahy s někým mohou prohlu-
bovat, právě tou pravidelností, kdy 
ony vidí, že se na ty lidi mohou spo-
lehnout. 

Může takhle přijít dobrovolničit 
kdokoliv?

Někteří lidé zkouší dětské domo-
vy oslovit napřímo, ale ne všech-
ny jsou tomu otevřeny. Může za to 
například i špatná zkušenost s lidmi 
z veřejnosti, kteří přišli dvakrát a pak 
zjistili, že to pro ně úplně není. Děti 
jsou z toho pak smutné a ředitelé a 
vychovatelé chtějí ty děti chránit. 

Nejlepší je tedy to zkusit přes 
nějakou organizaci, která působí 
v rámci navázání kontaktu s tím dět-
ským domovem. O to se snažíme i 
my, s organizací Spoluživot.

Musí mít dobrovolník a násled-
ně možná i hostitel nějaké speci-
ální kurzy, než začne dobrovolni-
čit?

Je školení pro hostitele, které má 
na starosti organizace Děti patří 
domů, a školí i lidi ze sociální sféry. 
Zároveň však dělají osmihodino-
vé školení pro hostitele. Zájemci se 
tam dozví třeba o tom, jak přistupo-
vat k dětem z dětského domova. 

A jak k nim tedy přistupovat?
Ty děti jsou vesměs všechny trau-

matizované. Je potřeba, aby se ta 
traumata ještě více neprohloubila, 
a také, aby člověk pochopil, co si 
ty děti prožily. Důležitá je opravdu 
důvěra, a když řeknete, že přijdete 
ve čtvrtek ve tři, tak ony s tím počí-
tají, spoléhají na vás. 

Jak člověk pozná, že právě to 
jedno dítě je pro něj vhodné?

Nemusí být vše tak, jak se zdá na 
první pohled. Vztah se opravdu 
vyvine až za nějaký čas. Většinou 
mají některé děti potřebu se před-
hánět a zabojovat, abyste si vybra-
li právě jeho. Jiné si zpočátku drží 
odstup a jen zpovzdálí pozorují. To 
ale vůbec neznamená, že o tu hosti-
telskou péči nestojí, nebo že ji nepo-
třebují. Některé děti po té péči a ně-

kom blízkém opravdu moc touží, 
a pokud se rozhodnou, že teď je ta 
pravá chvíle, může to zajiskřit hned.

Tu jiskru a to, že si vás dítko vybra-
lo, opravdu ucítíte. Vzájemně si pak 
otevíráte srdce a zažíváte společně 
obrovskou cestu.

Co třeba hostitel s dítětem může 
podnikat? 

Po nějaké době, kterou s ním 
strávíte v dětském domově, se pak 
domluvíte s vedením a můžete zajít 
třeba na limonádu, do kina nebo na 
procházku. Po další době už si pak 
dítko berete domů, na dovolenou, 
na prázdniny. 

Jaké musí mít člověk vlastnos-
ti, aby zvládl být dobrým hostite-
lem?

Musí mít především srdce na dlani. 
Zároveň je důležitá empatie a musí 
si hlavně být opravdu jistý, že to je 
ta jeho cesta. V momentě, kdy vztah 
navážete, může to být na celý život. 
Pro dítě opravdu můžete být první 
člověk v životě, kterému uvěří.

 
Z čeho mají hostitelé například 

strach?
Často se bojí, že to emočně 

nezvládnou nebo nebudou vědět, 
jak se v některých chvílích zachovat. 
Vždycky říkáme, že v takových situa-
cích je nejdůležitější zůstat autentic-
ký. Nebát se přiznat, že něco nevím, 
nebo že nevím, jak se zachovat.

Bojí se, že s dítětem třeba budou 
plakat, ale ať klidně pláčou. Alespoň 
to dítě uvidí, že je to přirozené.

Když člověk cítí k tomu dítěti lás-
ku a jedná srdcem, nemůže udělat 
chybu.

 
Stává se, že lidi, co mají dítě 

v hostitelské péči, něco překvapí?
Někteří lidé jsou překvapeni, že 

když mají dítko třeba na víkend 
doma, tak si vezme sluchátka a zale-
ze si do pokoje. Můžou pak mít 
pocit, že na ně to jejich dítko kaš-
le. Ale není tomu tak. Ono si třeba 
prostě jen užívá to, že má svůj pokoj. 
Že si může sednout na postel a jen 
tak být. Užívá si, že je někde, kde je 
chtěné.

Je hostitelská péče vhodnější 
pro lidi, co už děti mají, nebo spíš 
pro bezdětné?

Je jedno, jestli děti jsou, nejsou 
nebo budou. Je to opravdu o tom, 
aby člověk věděl, že zvládne tu pra-
videlnost a uvědomí si ten závazek, 
který tomu dává. Zároveň může hrát 
ale roli i to, že děti z dětského domo-
va budou chtít mít toho dospěláka 
nějakou dobu jen pro sebe, a může 
trvat, než se propojí i s jeho rodi-
nou. Někdy i to chce čas.

Čím myslíte, že to je?
Děti v dětském domově ma-

jí kolem sebe hodně dětí pořád a 
v první chvíli chtějí primárně toho 
„svého“ dospěláka, o kterého se 
nemusí dělit a můžou se o něj opřít. 
Ale zase platí, že je to individuální. 

Jaký je nejčastější věk lidí, co 
mají zájem o hostitelskou péči?

Nejvíce se nám ozývají lidé ve 
věkové kategorii 40 - 60 let.

Je hostitelská péče nějak uvede-
na v zákoně?

Že by tam vyloženě bylo napsáno 
„Hostitelská péče“, tak to není. Pra-
cuje se tedy s větou, která je uvede-
na v paragrafu třicet, že dítě může 
komunikovat s třetí osobou, která 
o něj také nějakým způsobem může 
pečovat. S organizací Spoluživot a 
Děti patří domů jednáme s přísluš-
nými ministerstvy a snažíme se o 
vytvoření jednotné metodiky pro 
OSPODy a dětské domovy.

Může být hostitelská péče napří-
klad takovou předfází pěstounské 
péče? 

Když se ten vztah hezky naváže a 
je možné, aby to dítě bylo uvolně-
no do pěstounské péče, a všechno to 
opravdu hezky „zacvakne“, tak je pak 
možné zažádat o pěstounskou péči.

Když člověk cítí k dítěti lásku 
a jedná srdcem, nemůže udělat chybu

SYLVIE Slováková se stala hostitelkou patnáctileté dívky již ve svých pětadvaceti 
letech. V průběhu let si pak dívku osvojila a stala se rodičem se vším všudy. 

 Foto: Bet Orten
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KAROLÍNA KUBISKOVÁ ROBERT ŠLACHTA

s podporou

„Současné krajské vedení Vysočiny je prodlouženou rukou vlády. Proto přicházíme my, abychom napravili jejich hrubé chy-
by! Jsme nová síla, bez korupční minulosti a přivádíme do politiky odborníky.

Zastavíme vylidňování a uděláme z Vysočiny kraj pro všechny generace. Posílíme služby, podpoříme mladé rodiny. Zamě-
říme se na dostupnost bydlení i zdravotní péče, včetně sociální péče o seniory či zdravotně handicapované. Odmítáme vládní 
Green Deal i úložiště jaderného odpadu a chceme, aby dostavbu Dukovan realizovaly hlavně místní �rmy. Podpoříme zno-
vuzalesnění holin, místní zemědělce i lesníky a posílíme investice do dopravy a dopravní obslužnosti.

Váš hlas pro PŘÍSAHU s podporou Motoristů je hlasem našeho Kraje Vysočina proti této nekompetentní vládě!“ říká lídry-
ně Ing. Karolína Kubisková.

j08-24D

Volby do zastupitelstev krajů 
v Česku se budou konat v pátek 
20. září a v sobotu 21. září 
2024.

Volby do celkem 13 zastupitelstev 
krajů se v ČR konají každé čtyři roky. 
Minulé krajské volby proběhly 2. a 3. 
října 2020 v době pandemie onemoc-

nění covid-19. Voličům v karanténě 
bylo umožněno hlasování např. z aut. 
Průměrná volební účast se vyšplhala 
skoro na 38 procent.

Napříč ČR tehdy zvítězilo hnu-
tí ANO, které dostalo nejvíc hlasů v 
deseti krajích včetně Vysočiny. V říj-
nu 2020 podepsali koaliční smlouvu 
zástupci Pirátů, koalice ODS a STO, 

KDU-ČSL, ČSSD a koalice „Staros-
tové pro Vysočinu“ (tj. hnutí STAN a 
SNK ED). Novým krajským hejtma-
nem se stal lídr kandidátky koalice 
ODS a STO Vítězslav Schrek z ODS.

Krajské volby 2024
Začátkem podzimu si zvolíme 

v pořadí již šesté zastupitelstvo Kraje 

Vysočina. Krajský úřad Kraje Vyso-
čina do 24. 7. přijal zatím 13 kandi-
dátních listin politických stran, hnutí 
a koalic. Před čtyřmi lety se jich zare-
gistrovalo celkem 16. 

Nyní probíhá přezkum jednotli-
vých kandidátek, v pátek 2. 8. bude 
rozhodnuto o registraci nebo odmít-
nutí kandidátek.  -lko-

V září zvolíme nové krajské zastupitele
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Psychoterapeutické okénko
Proč cestovat s dětmi?Datum Den Jméno Místo poskytování, telefon

3. 8. So MDDr. Gerhard David 

Stomatologické centrum Artdent s.r.o. Jihlava, 

Vrchlického 5282/50, 586 01 Jihlava,

 567 331 666, 603 501 650 

4. 8. Ne MDDr. Jana Gerhard Černá 

Stomatologické centrum Artdent s.r.o. Jihlava, 

Vrchlického 5282/50, 586 01 Jihlava, 

567 331 666, 603 501 650 

10. 8. So MDDr. Marek Drdla 
TOP DENTIST s.r.o., Havlíčkova 5623/34a, 

586 01 Jihlava, 602 258 763 

11. 8. Ne 
Lékař stomatolog 

Guresh Mariana 

Avicenna Dent s.r.o. Družstevní 449, 

588 51 Batelov, 566 531 106 

17. 8. So MDDr. Jiří Brož 

MUDr. Jiří Brož, stomatologické studio s.r.o., 

Telečská 1727/34, 586 01 Jihlava, 

567 309 654, 567 305 588 

18. 8. Ne MDDr. Jiří Brož 

MUDr. Jiří Brož, stomatologické studio s.r.o., 

Telečská 1727/34, 586 01 Jihlava, 

567 309 654, 567 305 588 

24. 8 So MUDr. Hrdinová Libuše 
Havlíčkova 5623/34a, 586 01 Jihlava, 

561 039 369 

25. 8.  Ne MDDr. Jírová Jitka Halasova 5729/12, 586 01 Jihlava, 724 748 222 

31. 8.  So MDDr. Jurča František 

Stomatologické centrum Artdent s.r.o. Jihlava, 

Vrchlického 5282/50, 586 01 Jihlava, 

567 331 666, 603 501 650 

Pohotovostní služba zubních lékařů – srpen 2024

Pohotovostní služba je zajišťována SO, NE a svátky od 8:00–12:00 hod.

Aktuálnost přehledu NUTNO ověřit na recepci Nemocnice Jihlava.

Vrchlického 59, 586 33 Jihlava, tel. 567 157 211

Právě jsem se vrátila z Egypta, kam 
jsem vzala i dvě ze svých čtyř dětí. 
Cesta byla naplánována tak, abychom 
viděli jeden ze sedmi divů světa, a ješ-
tě i další památky, zbytek týdne jsme 
pak strávili odpočinkem u moře.

Během cesty jsem si pak pro vás na-
psala pár poznámek, proč je dobré 
cestovat s dětmi, které jsem shrnula 
do několika bodů.

Děti se mnou cestují pravidelně a 
nejdelší trasa, kterou jsme podnikli, 
byla na Srí Lanku.

Proč je vlastně dobré nenechat 
své ratolesti doma a vzít je s sebou, 
kamkoliv jedete?
� Nikdy se nebudete nudit, protože 

vaše děti vidí svět mnohem barevněji a 
vždy si vymyslí nějakou zábavu, i když 
by to mělo být jen pozorování mraků 
nebo házení žabiček po vodě.
� Naučíte své děti �exibilitě, jelikož 

na každé cestě vás potká něco, co jste 
nepředpokládali a na co musíte reago-
vat. My jsme například v jednom ruš-
ném hotelu v Káhiře spali na matraci v 
koupelně, kam nedosáhl hluk z ulice, a 
děti byly nadšené.
� Vaše děti zjistí, že se jim opravdu 

hodí angličtina i jiné jazyky, a budou 
se je snadněji učit.
� Cizí země s sebou přináší i 

nahlédnutí do jiné kultury a způso-
bu myšlení, což učí vaše děti toleran-
ci. Například oblékání v islámských 
zemích nebo třeba to, jak se cho-
vat před sochou Buddhy, ke které se 
nesmíte otočit zády.

� Lépe se navzájem poznáte, pro-
tože spolu trávíte hodně času, což je 
skvělé především pro ty rodiny, kde 
děti tráví hodně času u počítače a vy si 
říkáte: „Koho to vlastně mám doma?“
� Vaše děti se učí trpělivosti, a to 

především na letištích, během dlou-
hých cest nebo když vám třeba do 
vaší dovolené vstoupí nějaký přírod-
ní živel. Nám vloni na Rhodosu sho-
řel hotel dříve, než jsme se do něj stihli 
nastěhovat, a tak jsme strávili den na 
letišti.
� Naučíte své děti lépe hospodařit, 

protože �nanční zdroje na dovolené 
máme většinou omezené.
� Objevíte skrytý potenciál vašich 

dětí, o kterém jste ani nevěděli: jazy-
kové nadání (doma za pecí to opravdu 
nezjistíte), umělecké vlohy (vaše dítě 
bude nadšené z obrazů a bude dělat 
krásné fotogra�e), archeologické 
sklony (nebude chtít slézt z pyramidy 
a bude prozkoumávat všechny kame-
ny) nebo dokonce i empatie (když 
vám bude na poušti moc horko, půjčí 
vám svou �aštičku s vodou).

A pokud si myslíte, že na cestování 
s dětmi přesto nemáte a že příprava 
musí být náročná, pak vězte, že exis-
tuje ještě další level, a tím je vzít na 
dovolenou nejen děti, ale i prarodi-
če! Ano, vím, o čem mluvím, a zpětně 
musím říci, že na tyto dovolené nejví-
ce vzpomínáme! A život by přece měl 
být o zážitcích!

Mgr. Lucie Poláková
Psychoterapeutka a astroložka

Ilustrační foto: pixabay.com
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Síť restaurací McDonald’s se dočká v Jihlavě další pobočky!
Restaurace McDonald’s bude v Jihlavě otevírat již svou třetí 

restauraci. Po náměstí a City Parku si lidé budou moci vychutnat 
burgery a další chuťovky také v nákupním centru Aventin.

Kromě klasické McDonald’s restaurace bude na ulici Pelhři-
movská také první McCafé a McDrive v Jihlavě.

Návštěvníci se mohou těšit nejen na bohatou nabídku občerst-
vení, ale také například na dětský koutek na zahrádce. Zahrádka 
poskytne 64 míst pod pergolou a uvnitř restaurace vás čeká dal-
ších téměř 120 míst.

Plánované otevření nové restaurace je na podzim tohto roku. 
Vysočina se může koncem roku těšit i na další pobočku v Třebíči.

Platnost: 29. 8. (nebo první den otevření), 8. 9., 18. 9.
Platí v restauraci McDonald’s Jihlava Aventin
Pro získání slevy odevzdejte kupón u pokladny.
Kupón platí na: 6 ks Chicken McNuggets + 6 ks Chicken McNuggets.
Kupón nelze vyměnit za hotovost. Kupón nelze kombinovat s jinými 
akcemi McDonald’s nebo McCafé.

1+1
ZDARMA

McDonald’s Jihlava Aventin

6 ks Chicken 
McNuggets

j0
8-

7D


	08jn01
	08jn02
	08jn03
	08jn04
	08jn05
	08jn06
	08jn07
	08jn08
	08jn09
	08jn10
	08jn11
	08jn12
	08jn13
	08jn14
	08jn15
	08jn16

